

ရန်ကုန်ပရိုတက်စတင့်ပြန်လည်ပြုပြင်သောအသင်းတော်
Yangon Protestant Reformed Church
တနင်္ဂနွေစာစောင်၊ နံပတ် (၈၆)

ဧနုစွဲ - ၁၄. ၈. ၂၀၁၁

ယုံကြည်ခြင်း၏အနှစ်သာရအကြောင်း(The Essence of Faith)

ယုံကြည်ခြင်းအကြောင်းကို ကျွန်တော်တို့ တွေးကြသည့်အခါ၊ ကျွန်တော်တို့သည် ပုံမှန်အားဖြင့် ယုံကြည်လာသောလှုပ်ရှားလှုပ်ဆောင်မှု၊ ဘုရားသခင်အား ကိုးစားမှု၊ သူ၏သားတော် သခင်ယေရှုခရစ်အား ကိုးစားမှု စသည်တို့ကိုသာ တွေးလေ့ရှိကြပါသည်။ မှန်ပါသည် ယုံကြည်ခြင်းဆိုသည်မှာ၊ ယုံကြည်လာခြင်း ကိုးစားလာခြင်းတို့ဖြစ်ပါသည်။ သို့သော် ထို့အရောက်ရောက်မလာ ခင်တစ်ခုတစ်ခုသည်အရင်ဖြစ်ပါသည်။ ယုံကြည်ခြင်း၏အနက်ရှိုင်းဆုံးအဖြစ်မှန်နှင့်အနှစ်သာရမှာ ခရစ်တော်နှင့်ပေါင်းစည်းခြင်းဖြစ်ပါသည်။ ၎င်းကို “ခရစ်တော်ထံသို့စိုက်ပျိုးခြင်း”ဟုလည်းခေါ်ပါသည်။ ယုံကြည်ခြင်း၏လှုပ်ရှားလှုပ်ဆောင်မှုနှင့်ခြားနားလျက်၊ ထိုခရစ်တော်ထံသို့စိုက်ပျိုးခြင်းကို သိသလောက်တိုင် “ယုံကြည်ခြင်း၏တန်ခိုး”(power of faith) (သို့) “ယုံကြည်ခြင်း၏ဥပဒေသ” (principle of faith)ဟု ရည်ညွှန်းလေ့ရှိပါသည်။

ကျမ်းစာက ခရစ်တော်နှင့်ပေါင်းစည်းခြင်းဆိုသည့်အကြောင်းကို ယော ၁၄:၂၀၊ ၂၁၊ ဂလာတီ ၂:၂၀၊ ဖေက် ၃:၁၇ တို့တွင် သင်ပေးပါသည်။ ထို့ပေါင်းစည်းခြင်းကို ကျမ်းစာ၏ ယုံကြည်ခြင်းဆိုသောအရာကိုပြောဆိုခြင်းများတိုင်း၌ သင်ပေးနေပါသည်။ ဓမ္မသစ်ထဲတွင် ဂရိဘာသာက ယုံကြည်ခြင်းကို စကားလုံးမျိုးစုံလုံး၍ဖော်ပြလေ့ရှိပါသည်။ ၎င်းတို့အားလုံးက တညီတညွတ်တည်းပြောကြသည်မှာ ယုံကြည်ခြင်းက ကျွန်တော်တို့ကို ခရစ်တော်နှင့်ရှင်သန်သောဆက်သွယ်မှုရစေသည်။ သူနှင့်ပေါင်းစည်းသွားကြသည်ဟူ၍ ဖြစ်သည်။ ကျမ်းစာက အများအားဖြင့် ခရစ်တော်ကိုယုံကြည်ခြင်းဟု ပြောလေ့ရှိပါသည်။ ထို့အချက်က ကျွန်တော်တို့သည်ယုံကြည်ခြင်းမှတစ်ဆင့် သူ၏အစိုး၊ သူ၏အသား ဖြစ်လာကြကုန်ပြန်ပါသည် (ဖေက် ၅:၃၀)။ ထို့အပြင် ကျမ်းစာက ယုံကြည်ခြင်းကို ဂရိဘာသာဖြင့် ခရစ်တော်အထံသို့ ယုံကြည်ခြင်းဟုလည်း ပြောပါသည် (ယော ၃:၁၆၊ ၁၈၊ ကော ၂:၅)။ (သို့) သူ့အပေါ်ယုံကြည်ခြင်းဟုလည်း သုံးတတ်ပါသည် (ရောမ ၉:၂၃၊ ၁၀:၁၁၊ တမန် ၁၀:၁၇၊ ၁၆:၃၀)။

ထိုကျမ်းပိုဒ်အားလုံးက ကျွန်တော်တို့တဦးချင်းစီ၏ ဘုရားသခင်သားတော်နှင့် အင်မတန်နီးကပ်စွာ ပေါင်းစည်းခြင်း၊ မိတ်သယံဇာတဖြစ်ခြင်းတို့ကို ပြောပြနေကြပါသည်။ ထိုကျမ်းပိုဒ်များက နောက်ထပ်ပြောပြနေသည်မှာ၊ ခရစ်တော်ကို ယုံကြည်လိုက်သည်နှင့် ကျွန်တော်တို့သည် သူနှင့်အလွန်နီးကပ်ကြသဖြင့် သူ၏စကားပြောသံကိုပင် ကြားနိုင်ကြသည်။ သူပြောသည်များကို သိနိုင်ကြသလို၊ အားကိုးနိုင်ကြပါသည် ဆိုသည့်အချက်ဖြစ်ပါသည် (ယော ၁၄:၁၁၊ ၂၀:၁၂)။ ၎င်းတို့သည် စစ်မှန်သောယုံကြည်ခြင်း၏ သဘောသဘာဝများဖြစ်ကြသည်။

ထို့ကြောင့် ဤအချက်များက စစ်မှန်သောယုံကြည်ခြင်းနှင့်အတူအယောင်များအားလုံးကို ခြားနားစေပါသည်။ နည်းလမ်းမျိုးစုံဖြင့် ယုံကြည်ခြင်းအတူအယောင်များက အစစ်ကို တူပလေ့ရှိပါသည်။ သို့သော် မတူပနိုင်သောအရာတစ်ခုရှိပါသည်။ ၎င်းမှာ ယုံကြည်ခြင်းဖြင့် ခရစ်တော်ထံသို့ရှိနေခြင်း(being in Christ)ဖြစ်ပါသည်။

ယုံကြည်ခြင်းဆိုသည်မှာ ခရစ်တော်နှင့်ပေါင်းစည်းခြင်းဖြစ်သလို သိမြင်ခြင်းသည် ယုံကြည်ခြင်းသည် ဘုရားသခင်ကပေးသောလက်ဆောင်ဖြစ်မှုဖြစ်ရမည်ဟု သိမြင်ခြင်းနှင့် အတူတူပင်ဖြစ်သည်။ ယုံကြည်ခြင်း၏လှုပ်ရှားလှုပ်ဆောင်မှုများကိုသာပြောဆိုကြလျှင် မကြာမီ၊ ယုံကြည်ခြင်း၏မူလရေစစ်ဖြစ်သည် ကျွန်တော်တို့ထံ၌ဖြစ်သည်။ ကျွန်တော်တို့၏လိုချင်ဆန္ဒ၌ဖြစ်သည်ဟု စတင်တွေးလာပါတော့မည်။ သို့သော် ကျွန်တော်တို့သတိပြုရမည်မှာ ယုံကြည်ခြင်းဆိုသည်မှာ ပထမဆုံးအနေနှင့် ခရစ်တော်နှင့်ပေါင်းစည်းဖြစ်သည် ဆိုသည့်အချက်ကိုဖြစ်သည်။ ထို့ကြောင့် ၎င်းနေသည်မှာ ယုံကြည်ခြင်းသည် ဘုရားသခင်၏လှုပ်ပေးမှု၊ သူ၏လက်ဆောင်ဖြစ်သည်။ ကျွန်တော်တို့ ကိုယ့်ဘာသာ ခရစ်တော်နှင့် ပေါင်းစည်းနိုင်ကြပါသလား? သစ်ကိုင်းတစ်ခုက သူ့ဘာသာသူ သစ်ပင်တစ်ခုကို ကိုင်းမဆက်နိုင်သကဲ့သို့ဖြစ်ပါသည်။

ထိုသို့ ယုံကြည်ခြင်းကို နားလည်သဘောပေါက်ခြင်းက အခြားကိစ္စအတော်များကိုလည်း ဖြေရှင်းပေးပါသည်။ ၎င်းက သခင်ခရစ်တော်၏မြေကွဲမတ်ခြင်းသည် ယုံကြည်ခြင်းမှတစ်ဆင့် ကျွန်တော်တို့ပိုင်အဖြစ် မည်ကဲ့သို့ဖြစ်လာသည်ကို ရှင်းစေသည်။ ၎င်းက ယုံကြည်ခြင်းသည် ဤကမ္ဘာကြီးကို အောင်နိုင်ကြောင်း မည်သို့ဖြစ်နိုင်သနည်းကို ဖြေရှင်းပေးပါသည်။ ယုံကြည်ခြင်းက ကျွန်တော်တို့ကို ခရစ်တော်ထံသို့ထားရှိပေးသည်။ ထို့အပြင် ခရစ်တော်နှင့်ပေါင်းစည်းစေသည်။ ထို့ကြောင့် ခရစ်တော်၏ အဖြစ်သေခြင်း၊ ကမ္ဘာကြီးနှင့် စာတန်တို့အပေါ် အောင်မြင်ခြင်းသည် ကျွန်တော်တို့ထံရောက်လာကြသည်။

ထို့ကြောင့် “ငါ့ယုံကြည်ခြင်းရှိတယ်”ဟု ပြောနိုင်ခြင်းသည် မည်မျှအံ့ဩစရာကောင်းပါသနည်း? ထိုသို့ပြောခြင်းသည် ဘုရားသခင်၏ အစိုးရပေးမှု၊ အံ့ဩစရာကောင်းသောလှုပ်ပေးမှုဖြစ်သည်ဟု ဝန်ခံမှုပြုခြင်းဖြစ်ပါသည်။ ကျွန်တော်တို့သည် ခရစ်တော်အထံ၌ရှိပါသည်။ ခရစ်တော်သည် ကျွန်တော်တို့အထံ၌ရှိနေပါသည်။ တဦးကိုတဦး မည်သည့်အခါတွင်မျှ ကွဲကြတော့မည် မဟုတ်ပါ။

ယုံကြည်ခြင်းနှင့်အသိပညာအကြောင်း(Faith and Knowledge)

ယုံကြည်ခြင်း၏လှုပ်ရှားလှုပ်ဆောင်မှုအကြောင်းပြောကြသည့်အခါ၊ ယုံကြည်ခြင်းတွင် အသိပညာ ပါဝင်သည်ဟု ကျွန်တော်တို့ ယုံကြည်ပါသည်။ လူ့အများက ယုံကြည်ခြင်းနှင့်အသိပညာကို ခွဲထားချင်ကြပါသည်။ သူတို့က ယုံကြည်ခြင်းဆိုသည်မှာ မျက်ကန်းတစ္ဆေမကြောက်ပုံစံမျိုး၊ ဇွတ်ရွတ်လက်ခံခြင်း၊ ဘလှိုင်းကြီးအားကိုးခြင်းဟုပြောချင်ကြပါသည်။ အထူးသဖြင့် ယနေ့ခေတ် ဝေပေလိဆရာအများက ထိုသို့သင်ကြားပါသည်။ သို့သော် အလွန်မှားပါသည်။

ရှိမန်ကက်သလစ်များက ယုံကြည်ခြင်းနှင့်အသိပညာကို ခွဲထား၍ရသည်ဟု အမြဲပြောနေပါသည်။ အထူးသဖြင့် သာမန်လူများ၏ယုံကြည်ခြင်းအကြောင်းကို သင်ပေးသည့်အခါတွင်ဖြစ်သည်။ ထိုသို့ပင် မောဒန်အုပ်စုများ၊ နိယိုဩသောဒေါများကလည်း သင်ပေးကြပါသည်။ ထို့အပြင် ခရစ်တော်တစ်ယောက်ရှိသော ဝိညာဉ်အစွန်းရောက်ဂိုဏ်းများနှင့် ဩဝါဒဆန့်ကျင်သောလှုပ်ရှားမှုမျိုး ခွဲကာလည်း ယုံကြည်ခြင်းတွင် အသိပညာမလိုပါဟု သင်နေကြပါသည်။ ၎င်းတို့က ယုံကြည်ခြင်းနှင့်အသိပညာကို ခွဲခြားထားလျက်၊ ဩဝါဒများနှင့် စနစ်တကျသင်ပေးခြင်းများအားလုံးကို လျော့ပြောင်အထင်သေးကြပါသည်။ ဝမ်းနည်းစရာကောင်းစွာ ရိပေမိသိသည့် လော်ဂျီယန်များနှင့်ဆရာများကြားတွင်လည်း ထိုသို့သောအမြင်များ ရှိနေတတ်သည် ကိုတွေ့ရခြင်းဖြစ်သည်။

ထိုသို့သောသူများက ဘုရားသခင်သည် ဝေပေလိတရား၌ လူသားအားလုံးကိုချစ်သည်။ သို့သော် ခွေးကောက်တော်မူခြင်းထဲတွင် သူသည် အားလုံးကိုမချစ်ပါဟု ပြောတတ်ကြသည်။ ဘုရားသခင်သည် သူ၏ပွင့်ပြထားသောအလိုတော်(revealed will)အရ လူတိုင်းကို ကယ်တင်ချင်ပါသည်။ သို့သော် သူ၏ လျှို့ဝှက်သောအလိုတော်(secret will)အရ လူတိုင်းကို မကယ်တင်ချင်ပါ။ ဘုရားသခင်သည် ကယ်တင်ခြင်းကို လူအားလုံးထံသို့ တကယ်ပင် ကမ်းလှမ်းနေပါသော်လည်း၊ လူတိုင်းကိုတော့ ယုံကြည်ခြင်းကို ပေးဖို့ မဆုံးဖြတ်ပါဟု ပြောတတ်ကြပါသည်။ ထိုသို့ပြောခြင်းများသည် ဆင်ခြင်မှုကင်းမဲ့သော၊ အသိပညာကိုဆန့်ကျင်သော ပြောဆိုခြင်းများ ဖြစ်ပါသည်။ အဓိပ္ပါယ်မရှိသောအပြောအဆိုများဖြစ်ပါသည်။ ထိုသို့ပြောဆိုသော ရှေ့နောက်မညီညွတ်မှုများကို မည်သူမျှ နားလည်နိုင်မည်မဟုတ်ပါ။ ၎င်းတို့ကို အကြွင်းမဲ့သတော့ဖြင့်သာ ယုံကြည်နိုင်ပါမည်။ ထို့အခါ ယုံကြည်ခြင်းသည် ဘလှိုင်းကြီးယုံကြည်ခြင်းဖြစ်လာပါမည်။ သိနားလည်ခြင်း မဖြစ်နိုင်တော့ပါ။

ထိုသို့ အသိပညာနှင့်ဩဝါဒကို ဆန့်ကျင်ခြင်းသည် ကျမ်းစာနှင့်လည်း ဆန့်ကျင်နေပါသည်။ ယော ၁၇:၃ တွင် သခင်ယေရှုက ယုံကြည်ခြင်းဆိုသည်မှာ ဘုရားသခင်နှင့်သူ့စေလွှတ်သောစရစ်တော်ကို “သိနားလည်ခြင်း”(knowing)ဟု အနက်ဖွင့်ပါသည်။ သခင်ယေရှုက ထိုအသိပညာ(knowledge)သည် ထာဝရအသက်ဖြစ်သည်ဟု ပြောပါသည်။ အားကိုးခြင်းမျှသာမဟုတ်ပါ။ သိနားလည်ခြင်းဖြစ်ပါသည်။

၂တိ ၁:၁၂ တွင် ပေါလုက သူ၏ယုံကြည်ခြင်းကို “ဘဝင်ကျခြင်း”(persuasion)ဟုပြောပါသည်။ ထိုသို့ဘဝင်ကျခြင်းမှ ပထမအနေနှင့် သိနားလည်ပြီးဖြစ်သောကြောင့်ဟု ပြောပါသည်။ သခင်ယေရှုသည် ဘုရားသခင်၏တပည့်တည်းသားမွေးထားသော သားတော်ဖြစ်သည်။ သူသည် လူ့အတိမ်မူလျက်၊ ကျွန်တော်တို့၏အပြစ်များအတွက် လက်ဝါးကပ်တိုင်ပေါ်၌ ဝေဒနာများခံစားလျက် အသေခံသည်ဟု သဘောပေါက်ပြီးမှသာ ယေရှုစရစ်သည် ကျွန်တော်တို့ကို ကယ်မထိန်းသိမ်းနိုင်သူဖြစ်သည်ဟု ဘဝင်ကျနိုင်ပါမည်။

ကျွန်တော်တို့သည် အသိပညာကို အထင်းမသေးရပါ။ အသိပညာသည် သူ့ဘာသူ့တော့ ဘာမှအကျိုးမရှိပါ။ သူနှင့်အတူ အားကိုးခြင်းလဲပါရပါမည်။ သို့သော် ကျမ်းစာက မည်သို့ပင်ဖြစ်စေ အသိပညာသည် ကောင်းသောအရာဖြစ်သည်ဟု အသေအချာပြောပြပါသည်။ ၂ကော ၄:၆-၇ တွင် “ယေရှုခရစ်၏ မိကွဿ၌ ထာဝရနားလင်းသော ဘုရားသခင်၏ဘုန်းဝေတာ့ကုသိသော ဉာဏ်၏အရာ”ကို ကျွန်တော်တို့၏ရတနာသို့က်ဟု ခေါ်ပါသည် (အခြားကျမ်းပိုဒ်များကိုလည်း ကြည့်ပါ - လူကာ ၁:၇၇၊ ဖေက် ၁:၁၇၊ ၄:၁၃၊ ဖိလိ ၃: ၈၊ ကော ၂:၃၊ ၂ပေ ၁:၂၃)။ မသိသောအရာကို ဘယ်လိုမှ စိတ်ချ၍မရနိုင်ပါ(no confidence in not knowing)။

အသိပညာမပါသော ယုံကြည်ခြင်းသည် အမှောင်ထဲခွန်ချခြင်းဖြစ်သည်။ သို့သော် ဘုရားသခင်သည် အမှောင်ထဲတွင် ရှိသည်မဟုတ်။ သူသည် အလင်းထဲ၌သာနေပါသည်။ ထို့အတူ သခင်ယေရှုစရစ်ကိုလည်း အမှောင်ထဲခွန်ချ၍တွေ့မည်မဟုတ်ပါ။ သူသည် ဤကမ္ဘာကြီး၏အလင်း ဖြစ်သည်။ ထို့ကြောင့် သူ့ကို ယုံကြည်ပို့ဆိုလျှင် အလင်းထဲသို့လာရပါမည်။ ထို့အလင်းသည် “ယေရှုခရစ်၏ မိကွဿ၌ ထာဝရနားလင်းသော ဘုရားသခင်၏ဘုန်းဝေတာ့ကုသိသော ဉာဏ်၏အရာ”ဖြစ်ပါသည်။

ယုံကြည်ခြင်းနှင့်အားကိုးခြင်းအကြောင်း(Faith and Trust)

ကျမ်းစာထဲ၌ ယုံကြည်ခြင်းကို နည်းမျိုးစုံနှင့်ဖော်ပြပါသည်။ ထိုသို့သောဖော်ပြချက်များအားဖြင့်သိရသည်မှာ ကယ်တင်ခြင်းကိုရစေသောယုံကြည်ခြင်းတွင် ခြားနားသော ဆောင်ရွက်မှုများ(အေ့) ပါဝင်ပါသည်ဆိုသည့်အချက်ဖြစ်သည်။ ထိုဖော်ပြချက်များတွင် ယုံကြည်ခြင်းကို ယုံကြည်သူတို့ထံ ပေးအပ်လျက် လက်တွေ့ကျင့်သုံးကြသောအခါ ထိုယုံကြည်ခြင်းသည် တိုးတက်လာတတ်ကြောင်း၊ ကြီးထွားလာကြောင်းကို တွေ့ရပါသည်။ ဥပမာ လူကာ ၁၇:၅ တွင် “တမန်တော်များက သခင်ဘုရားထံ ကျွန်တော်တို့၏ ယုံကြည်ခြင်းကို တိုးပွားစေပါ”ဟု ပြောခဲ့ကြသည်။

ခရစ်တော်သည် ယုံကြည်ခြင်း၏အကြောင်းတရားဖြစ်သော်လည်း ယုံကြည်ခြင်းတွင် သူ့ကိုမျှော်ကြည်ခြင်း(ဟောရှာ၄၅:၂၂)၊ သူ့ထံသို့လာခြင်း (မသဲ ၁၁:၂၈)၊ သူ့ထံရှိလှုံ့ရန်ထွက်ပြေးခြင်း (ဟောမြ ၆:၁၈)၊ သူ့ကိုလက်ခံခြင်း (ယော ၁:၁၂)၊ သူ့အားဝတ်ဆင်ခြင်း (ဧရာမ ၁၃:၁၄)၊ မိမိကိုယ်ကို သူ့ထံ အပ်နှံခြင်း(၂ကော ၈:၅) စသည်တို့ပါဝင်ကြပါသည်။

ထို့ပေါ်ပြချက်များအားလုံးက ယုံကြည်ခြင်း၏ဒုတိယလှုပ်ရှားလှုပ်ဆောင်မှု(second activity)ကိုပြောနေကြခြင်းဖြစ်သည်။ နောက်တနည်းနှင့်ပြောရလျှင် ခရစ်တော်ကို အားကိုးခြင်း ဖြစ်ပါသည်။ ယုံကြည်ခြင်း၏ပထမလှုပ်ရှားလှုပ်ဆောင်မှုသည် အသိပညာဖြစ်ကြောင်း ပြောခဲ့ကြပြီ။ အားကိုးခြင်းသည် နောက်တစ်ခုဖြစ်သည်။ ယုံကြည်ခြင်း၌ပါဝင်သောအရာများဖြစ်သည့် ၎င်းတို့နှစ်ခုကြား ဆက်နွယ်နေမှုကို ၂တိ ၁:၁၂ တွင်ပေါ်ပြပါသည်။ “ထိုအခါကထူးကောင်းကောင်း ဤဆင်းရဲဒုက္ခကို ငမ္မခံရ၏။ သို့သော်လည်း ဂျော့ကထူးကောင်းကောင်းမရှိပါ။ အဘယ့်ကြောင့် ငမ္မယုံကြည်မှုကို ငမ္မခံရ၏။ သူ့၌ ငမ္မအယုံကြည်မှု အရာကိုလည်း ထိုနေ့ရက်၌ ငမ္မအာဇာနည် ငှက်ပျံ ငှက်ပျံတို့ကဲ့သို့ ငမ္မသေဘာကံ၏။” ဤကုမ်းပိုဒ်က အားကိုးခြင်း (သို့) သဘာကျခြင်းသည် အသိပညာပေါ်တွင်တည်မီနေသည်ဟု ညွှန်ပြနေပါသည်။ ထို့အချက်ကို သဘောကျသည် ဆိုသည့်စကားလုံးက ပြောနေပါသည်။ သေချာတွေးခေါ်ဆင်ခြင်း နားလည်သဘောပေါက်ပြီးသည့်အခါ မှန်ကြောင်းသဘောကျပါသည်။

ကျွန်တော်တို့မသိသောအခါ အားမကိုးနိုင်ပါ။ သခင်ယေရှုသည် ဘုရားသခင်ကိုယ်တိုင် အသွေးအသားဖြင့်ပေါ်လာခြင်းဖြစ်သည်ဟု မသိလျှင် သူ့ကို ကျွန်တော်တို့၏ကယ်တင်ခြင်းအတွက် အားမကိုးနိုင်ပါ (၁တိ ၃:၁၆)။ အများကိုယ်လွတ်ဖို့ မိမိအသက်ကိုအဖို့အခအဖြစ် ပေးသောသူဖြစ်ကြောင်း အာမကိုးနိုင်ပါ (မသဲ ၂၀:၂၈)။

ခရစ်တော်ကိုအားကိုးခြင်းဆိုသည့် ကယ်တင်ခြင်းကိုပေးနိုင်သောယုံကြည်ခြင်း၏ဒုတိယအကြောင်းအရာက ကယ်တင်ခြင်းကိုပေးနိုင်သောယုံကြည်ခြင်း၏ ပုဂ္ဂလိကဆန်သောသဘောသဘာဝကို အထူးပြုပြောပြပါသည်။ ထိုအားကိုးခြင်းက ယုံကြည်ခြင်း၏ အသိပညာဆိုသည်မှာ အကြောင်းအရာတစ်ခုကိုသိယုံမှမကဘဲ၊ မိမိကိုယ်မိမိ ယေရှုခရစ်တော်အားဖြင့် ပေါ်ပြနေသော ဘုရားသခင်ကို ကိုယ်တိုင်ကိုယ်ကျ သိခြင်းဖြစ်သည်ဟု ပြောပြနေပါသည်။

ထိုအားကိုးခြင်းမပါလျှင် ကယ်တင်ခြင်းကိုပေးနိုင်သောယုံကြည်ခြင်းနှင့် နတ်ဆိုး၏ယုံကြည်ခြင်းကြား ဘာမှခြားနားတော့မည်မဟုတ်ပါ (ယာကုပ် ၂:၁၉)။ နတ်ဆိုးတို့လည်း ဘုရားသခင်တပါးတည်းသာရှိသည်ဟု ယုံကြည်ကြကာ၊ ကြောက်ရွံ့တုန်လှုပ်ကြပါသည်။ နတ်ဆိုးတို့သာ ထိုရှုထောင့်မှယုံကြည်ကြပါသလား။ မဟုတ်ပါ။ အမြောက်အမြားတို့သည်လည်း နတ်ကပတ်တော်အမှန်တရားများကို သင်ပေးခြင်းခံကြပြီဖြစ်သည်။ ဆန့်ကျင်ဖို့အကြောင်းလဲ မမြင်နိုင်ဖြစ်ကြပြီ။ သို့သော် သူတို့သည် ဘယ်သောအခါမှ ဘုရားသခင် (သို့) ခရစ်တော်ကို အားကိုးသူများဖြစ်မလာကြပါ။

အားကိုးခြင်းက လူတိုင်းကို နတ်ကပတ်တော်သည် မှန်သည်ဟု သိမြင်ယုံသာမက၊ မိမိအတွက်မှန်သည်ဟု မြင်လာစေပါသည်။ ထို့ကြောင့် အားကိုးခြင်းကို ခရစ်တော်၌မိမိကိုယ်ကို အပ်နှံခြင်း (သို့) သူ့ထံ၌နားခြင်းဟု ပေါ်ပြလျှင် ရနိုင်ပါမည် (မသဲ၁၁:၂၈)။ ထို့ကြောင့် အားကိုးခြင်းတွင် သန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်၏ ကျေးဇူးတော်နှင့်ခွန်အားဖြင့် မိမိကိုယ်ကို လုံးဝစွန့်ပစ်ခြင်း၊ မိမိပညာဉ်(စိတ်)ကို သူ့ထံ ပုံအပ်ခြင်း စသည်တို့ပါဝင်ပါသည်။

အချို့တို့က ယုံကြည်ခြင်းကို အသိပညာသက်သက်ဖြစ်ခြင်း (သို့) အသိဉာဏ်ဖြင့်သဘောတူခြင်းသက်သက်ဟု ပြောချင်ကြပါသည်။ ကျွန်တော်တို့ကလည်း “ခံစားချက်”(felling)ကို အားကိုးသူများ၊ ယနေ့ခေတ်တွင် အလွန်ခေတ်စားနေသော ဩဝါဒအမှန်များ သွန်သင်ခြင်းကိုအတိုက်အခံပြုကြသူများကိုဆန့်ကျင်လျက် အသိပညာကိုအလေးအနက်ထားခြင်းသည် လိုအပ်ချက်ဖြစ်သည် ဟု သဘောတူကြပါသည်။ သို့သော် ကျမ်းစာ၏သင်ပေးချက်အရ ယုံကြည်ခြင်းကို ၎င်း၏အသိဉာဏ်လှုပ်ရှားမှုသက်သက်ရှုထောင့်မှသာပြောခြင်းသည် လုံးလောက်မမှန်ပါဟု ကျွန်တော်တို့ ယုံကြည်ပါသည်။ ယုံကြည်ခြင်းသည် ရှင်ပေါလုပြောသလို၊ မိမိကိုယ်မိမိ ခရစ်တော်၌အပ်နှံခြင်း၊ ထိုသို့ဖြင့် သူ့ထံ၌ ငြိမ်းချမ်းမှုရလျက်၊ နားနေခြင်း ဖြစ်ပါသည် (၂တိ ၁:၁၂)။ ထိုအရာမရှိလျှင် ကျွန်တော်တို့သည် ဘာမျှမဟုတ်ကြပါ။ ဘာမှလဲ မပိုင်ဆိုင်ကြပါ။

+++++

ဧရာမ ၁၆:၁-၂၇ (ဂျိန်းဘုရင်မ)

- ၁ - သင်တို့ထံသို့ စင်စစ်လေးမြို့၌ရှိသောအသင်းတော်၏ အစေခံ ငါတို့ညီမ ဖိဘီ ကိုအပ်နှံပါသည်။
- ၂ - သန့်ရှင်းသူတို့ပြုသင့်သည်အတိုင်း သူမကို သင်တို့ လက်ခံကြပါ။ သင်တို့အကူအညီလိုအပ်သော သူမ၏လှုပ်ဆောင်ခြင်းများ၌ အထောက်အကူပေးကြပါ။ အဘယ့်ကြောင့်ဆိုသော် သူသည် ငါကိုယ်တိုင်အပါအဝင် လူအများတို့ကိုစောင့်မကူညီသူဖြစ်သည်။
- ၃ - ယေရှုခရစ်၌ ငါကိုအကူအညီပေးသူများဖြစ်ကြသည့် ပရိစီးလာနှင့်အက်ကီးလာတို့ကို နှုတ်ဆက်ကြပါ။
- ၄ - သူတို့သည် ငါအသက်အတွက်ဆိုလျှင် မိမိတို့၏လည်များကို စင်းခံကြသူများဖြစ်ကြသည်။ သူတို့ကို ငါက ကျေးဇူးတင်ယုံသာမက၊ တပါးအမျိုးသားအသင်းတော်များကလည်း ကျေးဇူးတင်ကြပါသည်။
- ၅ - ထို့အတူ၊ သူတို့အိမ်၌ရှိသောအသင်းတော်ကိုလည်း နှုတ်ဆက်ကြပါ။
- ၆ - ဖေရီကိုလည်း နှုတ်ဆက်ကြပါ။ သူသည် ငါတို့ကို အလွန်ကူညီသူဖြစ်သည်။
- ၇ - ငါ့နယ်သားများလည်းဖြစ်၊ ငါနှင့်အတူထောင်ကျခံရသူများလည်းဖြစ်ကြသော အဲန်ဒရီနိုကပ်စ်နှင့် ဂျူးနီးယာ တို့ကို နှုတ်ဆက်ကြပါ။
- ၈ - ခရစ်တော်၌ခံချစ်ရသူ အမ်ဖလိယပ်စ်ကို နှုတ်ဆက်ကြပါ။

- ၉ - ခရစ်တော်၌ ငါတို့ကို ကူညီသူ အာဖန်နှင့် ငါ့ချစ်ရသူ စတေးဇီးစ် တို့ကို နှုတ်ဆက်ကြပါ။
- ၁၀ - ခရစ်တော်၏ သဘောကြောင့် ခံရသူ အက်ပဲလဲစ်ကို နှုတ်ဆက်ကြပါ။ အရစ်တို့ဖြူလပ်စိတ်တို့မိသားစုကို နှုတ်ဆက်ကြပါ။
- ၁၁ - ငါ့နယ်သားဖြစ်သူ ဟေရောဒီယွန်ကို နှုတ်ဆက်ကြပါ။ ခရစ်တော်၌ ရှိကြသော နာဇိစ်စိတ်တို့အိမ်ထောင်စုကိုလည်း နှုတ်ဆက်ကြပါ။
- ၁၂ - သခင်ဘုရား၌ ကြိုးစားကြသော ထရှိုင်ဖီနားနှင့် ထရှိုင်ဖီဆာ တို့ကို နှုတ်ဆက်ကြပါ။ သခင်ဘုရား၌ အလွန်ကြိုးစားသော လေးစားထိုက်သူ ပါးစိစ် ကိုနှုတ်ဆက်ကြပါ။
- ၁၃ - သခင်ဘုရား၌ ရွေးချယ်ခြင်းခံရသူ ရှုဖူးစ်၊ သူနှင့် ငါ၏မိခင်ကို နှုတ်ဆက်ကြပါ။
- ၁၄ - သူတို့နှင့် အတူရှိကြသည့် ညီအကိုများဖြစ်ကြသော အာဆင်ခရီးတပ်စ်၊ ဖလီဂွန်၊ ဟားမတ်စ်၊ ပက်ထရီဘတ်စ်၊ ဟားမက်စ် တို့ကို နှုတ်ဆက်ကြပါ။
- ၁၅ - ဖီလို့လိုင်တစ်နှင့် ဂျူးလီယာ၊ နီရီးစပ်စ်နှင့် သူ၏ညီမ၊ အိုလပ်စ်နှင့် သူတို့ထံရှိကြသော သန်ရှင်းသူအားလုံးတို့ကို နှုတ်ဆက်ကြပါ။
- ၁၆ - သန်ရှင်းသော အနမ်းဖြင့် တဦးကိုတဦးနှုတ်ဆက်ကြပါ။ ခရစ်တော်၏ အသင်းတော်များက သင်တို့ကို နှုတ်ခွန်းဆက်သကြပါသည်။
- ၁၇ - ယွှာတွင် ငါသည် သင်တို့ကို သတိပေးချင်သည်။ သင်တို့သည် ယူဆဲပြီးသော ဩဝါဒနှင့် ဆန့်ကျင်လျက် မှားယွင်းခြင်းများကို ဖြစ်စေသူ၊ ကွဲပြားခြင်းများကို ဖြစ်စေသူအား မှတ်သားကြပါ။ သူတို့နှင့် ရှောင်နေကြပါ။
- ၁၈ - အဘယ့်ကြောင့်ဆိုသော် ထိုသူတို့သည် သခင်ယေရှုခရစ်ကို အမှုဆောင်ကြသူများမဟုတ်ကြပါ။ သို့သော် သူတို့၏ ဝမ်းမိုက်ကို အမှုဆောင်ကြသူများဖြစ်ကြပါသည်။ ကောင်းမွန်သော စကားများဖြင့်၊ လှပသော အပြောအဆိုများနှင့် ရှိုးအသူများ၏ နှလုံးသားများကို လိမ်ညာတတ်ကြပါသည်။
- ၁၉ - အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော် သင်တို့၏ နာခံလိုက်လျှောက်ခြင်းသည် အဝေး၌ ရှိသူတို့အားလုံးတို့ထံပင် ရောက်လာခဲ့ပြီဖြစ်သည်။ ထို့ကြောင့် သင်တို့၏ ကိုယ်စား ငါ ဝမ်းမြောက်ပါသည်။ သို့သော် ငါသည် သင်တို့ကို ကောင်းသော အရာတို့တွင် ပညာရှိကြ၍ ဆိုးညစ်သော အရာများနှင့် ပတ်သက်၍ မှ ရှိုးအသူများ ဖြစ်စေချင်ပါသည်။
- ၂၀ - ထို့နောက် ငြိမ်းခြမ်းခြင်းတို့များ သခင်သည် မကြာမီ သင်တို့၏ ခြေအောက်တွင် စာတန်ကို ခြေဖျန်းတော်မူမည်ဖြစ်သည်။ ငါတို့ သခင်ယေရှုခရစ်၏ ကျေးဇူးတော်သည် သင်တို့နှင့် အတူရှိပါစေ။ အာမင်။
- ၂၁ - ငါ၏ လှုပ်ဖော်ကိုင်ပက် တိမောသေယပ်စ်၊ လူစီးယပ်စ်နှင့် ငါ့နယ်သား ဆိုစီပေတာ တို့ကလည်း သင်တို့ကို နှုတ်ဆက်ပါသည်။
- ၂၂ - ဤစာကိုရေးသားသူ ငါ တားတိယပ်စ် ကလည်း သခင်ဘုရား၌ သင်တို့ကို နှုတ်ဆက်ပါသည်။
- ၂၃ - ငါ့အိမ်ရှင် ဂိုင်းယပ်စ်နှင့် အသင်းတော်တစ်လုံးက သင်တို့ကို နှုတ်ခွန်းဆက်ပါသည်။ မြို့တော်ဝန် အီရုခဲစ်တပ်စ်နှင့် သူညီကွာတပ်စ် ကလည်း သင်တို့ကို နှုတ်ခွန်းဆက်ပါသည်။
- ၂၄ - ငါတို့သခင် ယေရှုခရစ်၏ ကျေးဇူးတော်သည် သင်တို့အားလုံးနှင့် အတူရှိပါစေသော်။ အာမင်။
- ၂၅ - ယွှာတွင် သင်တို့ကို ငါ၏ ဝေပင်တရားအရင်း၊ ယေရှုခရစ်၏ ဟောကြားခြင်းအားဖြင့်၎င်း၊ ခိုင်မာစေနိုင်သော တန်ခိုးစွမ်းအားရှိသူသည်၊ နက်နဲခြင်း၏ ပွင့်ပြေမှုအရ ကမ္ဘာအစမှနေ၍ လျှို့ဝှက်ထားသော အရာသည်။
- ၂၆ - ယွှာအခါ ပေါ်လွင်ထင်းရှား ခဲ့ပြီဖြစ်သည်။ ပရောပက်တို့၏ ကျမ်းစာများအားဖြင့်၎င်း၊ ထာဝရရှိနေသူဘုရားသခင်၏ ပညတ်တော်အရင်း၊ ယုံကြည်ခြင်း၏ နာခံလိုက်လျှောက်မှုအတွက် နိုင်ငံအားလုံးသို့ သိလာရန်ပြုပြီးဖြစ်သည်။
- ၂၇ - ထို့ တပါးတည်းသာ ဉာဏ်ပညာရှိသူ ဘုရားသခင်သည် ယေရှုခရစ်အားဖြင့် ဘုန်းကျက်သရေ ရှိတော်မူစေသတည်း။ အာမင်။

+++++

ဆာလံ ၅၈:၁-၁၁(ဂျိန်းဘုရင်မ)

- အရေးကြီးဆုံးသော တေးရေးဆရာ၊ အာလ်တာစ်ချစ်၊ ဒါဝိတ်၏ မစ်ချ်သမ်၊
- ၁ - အိုလူသားတို့ သင်တို့သည် ဖြောင့်မတ်ခြင်းကို ပြောကြပါသလော? ဖြောင့်မတ်စွာ တရားစီရင်ကြပါသလော အိုလူတို့၏ သားတို့။
- ၂ - မှန်ပါသည်။ သင်တို့နှလုံးသားများတွင် ဆိုးညစ်ခြင်းကို လှုပ်ကိုင်ကြပြီ၊ မြေကြီးပေါ်တွင် သင့်လက်တို့နှင့် ပြုသော ရက်စက် ကြမ်းကြုတ်မှုတို့ကို ချိန်တွယ်ကြပြီ။
- ၃ - ဆိုးညစ်သူတို့သည် အမိဝမ်းထဲမှပင် သူစိမ်းများဖြစ်ကြသည်။ သူတို့သည် မွေးမွေးခြင်း လမ်းလွဲသို့ ရောက်ကြသည်။ လိမ်ညာခြင်းများကို ပြောဆိုကြပါတော့သည်။
- ၄ - သူတို့၏ အဆိပ်သည် မြေဆိုးအဆိပ်နှင့် တူသည်။ သူတို့သည် မိမိနားကို ပိတ်ထားသည့် နားပင်းနေသော မြေပွေးနှင့် တူကြသည်။
- ၅ - မြေအလွယ်ဆရာ၏ အသံကို နားမထောင်သူ ကဲ့သို့ ဖြစ်သည်။ မည်မျှ ပညာရှိစွာ ဆွဲဆောင်နေပါစေ နားမထောင်ပါ။
- ၆ - အိုဘုရားသခင် သူတို့ပါးစပ်ထဲမှ သွားများကို ချိုးပစ်ပါ။ အိုထာဝရဘုရား ခြေသို့ ပျံ့၏ကြီးသော သွားများကို ချိုးပစ်ပါ။

- ၇ - အဆက်မပြတ်စီးနေသောရေကဲ့သို့ ၎င်းတို့သည် အရည်ပျော် သွားပါစေသော်၊ သူသည် မိမိလေးကိုကွေးညွတ်စေလျက် များတို့ကို ပစ်သောအခါ၊ ၎င်းတို့သည် အစိတ်စိတ်အမွှာမွှာ ခုတ်ဖြတ်ခံရ သကဲ့သို့ ဖြစ်ပါစေသော။
- ၈ - ရှေ့ငယ်သည် အရည်ပျော်သွားသလို၊ သူတို့တယောက်မကျန်သည် ပျောက်သွားကြပါစေသော၊ အချိန်မတန်ဘဲ မွေးဖွားသူကဲ့ သို့ သူတို့သည် နေကိုမမြင်ဘဲဖြစ်ပါစေသော။
- ၉ - သင်၏အိုးတို့က ဆူးပင်နှင့်မွေးသောမီး၏အပူကို မခံ စားမို့၊ ကိုယ်တော်သည် သူတို့ကို လေပေနှင့်အဝေးသို့ခေါ်သွားမည်၊ အ သက်ရှင်လျက်၊ သူ၏အမျက်ဒေါသဖြင့် ခေါ်သွားမည်ဖြစ်သည်။
- ၁၀ - မြောင့်မတ်သူသည် လက်စားခြေခြင်းကို ဖြင်သောအခါ ဝမ်းမြောက်မည်ဖြစ်သည်။ သူသည် သူ၏ခြေတို့ကို ဆိုးညစ်သူတို့၏ သွေးနှင့် ဆေးကြောမည်ဖြစ်သည်။
- ၁၁ - ထိုသို့ဖြင့် သူသည် “မြောင့်မတ်သူအတွက် အမှန်ပင် အကျိုးကျေးဇူးရှိပါသည်။ အမှန်ပင် ဘုရားသခင်သည် ကမ္ဘာကြီးကို တရားစီရင်သူဖြစ်သည်” ဟု ပြောရလိမ့်မည်။

ဆာလံ ၅၉:၁-၁၇ (ဂြိန်းဘူရင်မူ)

အရေးကြီးဆုံးသောတေးရေးဆရာ၊ အာလ်တာစ်ဗျစ်၊ ဒါဝ်၏ မစ်ချ်သမ်၊ ရေလူ့စေလွှတ်သူတို့ သူ့ကိုသတ်ရန် အိမ်ကိုစောင့်ကြည့် နေကြစဉ်သိကုံးသောသိချင်း၊

- ၁ - အိုကျွန်ုပ်၏ဘုရားသခင် ကျွန်ုပ်ရန်သူတို့ထံမှ ကယ်လွှတ်တော်မူပါ။ ကျွန်ုပ်အားဆန့်ကျင်လျက် ထကြွသူတို့ထံမှ ကျွန်ုပ်အား ကာကွယ်တော်မူပါ။
- ၂ - ဆိုးညစ်ခြင်းကိုပြုလုပ်သူများထံမှ ကျွန်ုပ်ကို ကယ်လွှတ်တော်မူပါ။ သွေးဆာသောလူတို့ထံမှ ကျွန်ုပ်ကို ကယ်တင်တော်မူပါ။
- ၃ - အဘယ့်ကြောင့်ဆိုသော်၊ ကြည့်ပါ။ သူတို့သည် ကျွန်ုပ်ဝိညာဉ်ကို သတ်ဖို့ အလစ်ချောင်းနေကြပါသည်။ ခွန်အားကြီးသူတို့သည် ကျွန်ုပ်ကိုဆန့်ကျင်ရန် စူးစူးကြပါသည်။ ကျွန်ုပ်၏ကျူးလွန်ခြင်းကြောင့် မဟုတ်ပါ။ ကျွန်ုပ်၏အပြစ်ကြောင့်လဲ မဟုတ်ပါ။
- ၄ - ကျွန်ုပ်၏မှားယွင်းမှုကြောင့်မဟုတ်ဘဲ သူတို့သည် မိမိတို့ကိုယ်ကို ပြေးလွှားလျက် ပြင်ဆင်ကြပါပြီ။ ကျွန်ုပ်အားကူညီဖို့ရန် နိုးထ တော်မူပါ။ ကြည့်တော်မူပါ။
- ၅ - ထို့ကြောင့်၊ အိုမြောက်များလှစွာတို့၏သခင်ဖြစ်တော်မူသော ဘုရားသခင်၊ အစွဲရေးတို့၏ဘုရားသခင်၊ မယုံကြည်သူအားလုံးကို ကြည့်ရှုဆုံးမရန် ကိုယ်တော် နိုးထတော်မူပါ။ ဆိုးညစ်စွာလွန်ကျူးသူတိုင်းကိုမျှ သနားတော်မမူပါနှင့်။
- ၆ - သူတို့သည် ညနေတွင် ပြန်လာကြမည်။ သူတို့သည် ခွေးကဲ့သို့ ဆူညံစွာ နေကြသည်။ မြို့ကိုလှည့်ပတ်ကြပါသည်။
- ၇ - ကြည့်ပါ။ သူတို့သည် သူတို့ပါးစပ်များမှ လေချဉ်တက်ကြပါသည်။ သူတို့၏နှုတ်ခမ်းများတွင် ဓါးများရှိကြသည်။ တယ်သူကြား တာမှတ်လို့? ဟု ပြောကြပါသည်။
- ၈ - သို့သော် အိုဘုရားသခင်၊ ကိုယ်တော်သည် သူတို့ကို ရယ်တော်မူမည်။ ကိုယ်တော်သည် မယုံကြည်သူအားလုံးကို ရယ်မော လှောင်မြောင်တော်မူမည်။
- ၉ - အဘယ့်ကြောင့်ဆိုသော် အို ကျွန်ုပ်၏ခွန်အား၊ ကိုယ်တော်ကို ကျွန်ုပ်စောင့်ပါမည်။ ဘုရားသခင်သည် ငါ၏အကွယ်အကာဖြစ် တော်မူသည်။
- ၁၀ - ကျွန်ုပ်၏ဂရုဏာဖြစ်သောဘုရားသခင်သည် ကျွန်ုပ်ကို ကာကွယ်တော်မူမည်။ ဘုရားသခင်သည် ကျွန်ုပ်၏အလို့ဆန္ဒများ ကျွန်ုပ်ရန်သူများပေါ်ရောက်ခြင်းကို တွေ့မြင်စေလိမ့်မည်။
- ၁၁ - သူတို့ကို မသတ်ပါနှင့်။ ကျွန်ုပ်၏လူများ မေ့လျော့ကြမည်စိုးရပါသည်။ အို ကျွန်ုပ်တို့၏ခိုင်းတော် ဘုရားသခင် ကိုယ်တော် တန်ခိုးတော်နှင့် သူတို့ကို အကွဲကွဲအပြားအပြားဖြစ်စေပါ။ သူတို့ကို လှဲချတော်မူပါ။
- ၁၂ - သူတို့ပါးစပ်များ၏အပြစ်ကြောင့်နှင့် သူတို့နှုတ်ခမ်းများ၏စကားလုံးများကြောင့် သူတို့သည် မိမိတို့၏မာနထဲသို့ ယူဆောင် ခြင်းခံကြပါစေ။ သူတို့ပြောဆိုသော် ကြိမ်ခြင်းနှင့်လိမ်ညာခြင်းတို့ကြောင့်။
- ၁၃ - သူတို့ကို အမျက်တော်နှင့်လောင်ကျွမ်းစေပါ။ လောင်ကျွမ်းစေတော်မူပါ။ ထိုသို့ဖြင့် သူတို့သည် ရှိတော့မည်မဟုတ်ပါ။ ထိုသို့ ဖြင့် ဘုရားသခင်သည် ယာကုပ်၌ မြေကြီးအဆုံးထိ အုပ်စိုးတော်မူကြောင်း သိစေတော်မူပါ။
- ၁၄ - ထို့နောက် ညနေစောင်းတွင် သူတို့ပြန်လာပါစေ။ ထို့နောက် ခွေးများကဲ့သို့ ဆူညံကြပါစေ။ မြို့ကို လှည့်ပတ်ကြပါစေ။
- ၁၅ - အစာအတွက် နေရာအနံ့ ခြေဦးတည့်ရာသွားလာကြပါစေ။ မဝသောအခါ ညီးတွားကြပါစေ။
- ၁၆ - သို့သော် ကျွန်ုပ်သည် ကိုယ်တော်တန်ခိုးတော်ကို သိဆိုပါမည်။ မှန်ပါသည်။ ကိုယ်တော်ဂရုဏာတော်ကို မနက်ခင်းတွင် ကျယ် လောင်စွာ သိချင်းဆိုပါမည်။ အဘယ့်ကြောင့်ဆိုသော် ကိုယ်တော်သည် ကျွန်ုပ်၏အကာအကွယ်ဖြစ်နေခဲ့သောကြောင့်ဖြစ်ပါသည်။ ထို့အပြင် ကျွန်ုပ်၏ပြဿနာနေရာရက်များတွင် ခိုလှုံရာနေရာဖြစ်သောကြောင့်ဖြစ်ပါသည်။
- ၁၇ - အို ကျွန်ုပ်၏ခွန်အား၊ ကိုယ်တော်ထံ ကျွန်ုပ် သိချင်းဆိုပါမည်။ အဘယ့်ကြောင့်ဆိုသော် ဘုရားသခင်သည် ကျွန်ုပ်၏အကာအ ကွယ်ဖြစ်သည်။ ထို့အပြင် ဘုရားသခင်သည် ကျွန်ုပ်၏ဂရုဏာဖြစ်ပါသည်။